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     Alocuțiunea primului-ministru Victor Ponta la workshop-ul avansat de cercetare în
domeniul telemedicinei, în cadrul programului NATO „Știința pentru pace și securitate”
(SPS)

  

  

    Victor Ponta: Aș dori să încep prin a-mi exprima regretul că am întarziat, dar, precum ştiți, în
dimineaţa această, în aceeaşi clădire, s-a desfăşurat reuniunea anuală a diplomaţiei române
2012. Am fost acolo pentru ceremonia de deschidere şi am venit aici deoarece cred cu tărie că
eforturile dumneavoastră sunt foarte importante nu numai pentru noi, ca ţară, ci şi pentru
regiune, pentru salvarea vieţii oamenilor. Am recepţionat ultimul mesaj al prezentării
dumneavoastră, provocările sunt în faţa noastră, dar este vorba de angajament şi strategie şi,
prin prezenţa mea aici, affirm, asemenea multor politicieni, că nu cunosc foarte multe lucruri
despre domeniul dumneavoastră, dar, asemenea bunilor politicieni, sper că înţeleg cât de
important este să vă ajut în aceste eforturi şi să-mi onorez angajamentul, să vă ajut în strategia
pe care aţi menţionat-o.

    

  

  

Aş dori să spun câteva cuvinte, din fericire domnul Arafat m-a consiliat în vederea susţinerii unui
discurs bun.  Vă împărtăşesc convingerea mea că sunt foarte bucuros că România şi specialiştii
români sunt implicaţi în acest efort internaţional. Angajamentul de a vă ajuta este unul real, nu a
fost făcut din politeţe sau din credinţa că este un subiect bun pentru a fi abordat într-o
dezbatere publică, este mai degrabă convingerea mea că în ultimii ani, dumneavoastră,
specialiştii, aţi făcut paşi importanţi pentru salvarea de vieţi omeneşti. Cred că este un efort real
care trebuie să beneficieze de sprijinul tuturor Guvernelor şi autorităţilor.

  

Mărturisesc încântarea mea de a ura bun venit atâtor specialişti de primă mână în domeniu şi,
în numele Guvernului român, salut dialogul între NATO şi partenerii interesaţi în aplicarea
expertizei tehnologice şi ştiinţifice vaste pentru a obţine soluţii la chestiuni de interes mutual.
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Programul NATO „Știința pentru Pace și Securitate” (SPS) serveşte consolidării cooperării cu
toţi partenerii NATO, pe baza sţiinţei şi inovaţiei.

  

Parteneriatele sunt instrumente importante pentru asigurarea securităţii şi stabilităţii pe glob şi
mai ales în zona noastră. Eforturile României, ale aliaţilor NATO şi ale Federaţiei Ruse în
vederea dezvoltării acestui proiect semnificativ într-un domeniu complex merită apreciere şi
sunt încrezător că acest proiect va reprezinta o binevenită contribuţie a Consiliului NATO–Rusia
în domeniul gestionării situaţiilor de urgenţă civilă. Permiteţi-mi să închei prin a sublinia faptul că
reţeaua NATO de parteneriate care include şi programul”Știința pentru Pace și Securitate”
constituie un element definitoriu pentru securitate.

  

Sunt, de asemenea, încrezător că workshop-ul de cercetare avansată de astăzi va aduce
valoare adăugată deoarece avem motive întemeiate să lăudăm rezultatele activităţii noastre
comune şi, în acelaşi timp, să recunoaştem că încă mai sunt lucruri de făcut în această privinţă.

  

Sper ca acest workshop să se constituie într-o experienţă bogată şi plină de satisfacţii pentru
dumnevoastră, vă doresc succes.

  

Cum aţi remarcat, mă simt mult mai bine să vorbesc liber decât să transmit mesaje, din acest
motiv, mă aflu aici pentru a spune din nou cât de mândri suntem de munca dvs şi cât de
angajaţi suntem să vă sprijinim în efortul dumneavoastră extraordinar de a salva vieţi.

  

Vă felicit pe toţi şi vă urez succes, sperând să vă fiu de folos în perioada următoare!

  

***

  

Declarații susținute de primul-ministru Victor Ponta după participarea la  workshop-ul
avansat de cercetare in domeniul telemedicinei
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Reporter: Spuneţi-ne despre accidentul din Franţa. Mai aveţi informaţii noi? Asta nu e de
partid...
Victor Ponta: Secretarul general al Ministerului Afacerilor Externe, domnul Cazanciuc, vă stă la
dispoziţie, non-stop, cu toate datele necesare. N-aş vrea să mai fiu acuzat că fac - cum s-a zis?
- că nu e bine ce am făcut că ne-am ocupat de ce s-a întâmplat.
Reporter: Cât de importantă este telemedicina?
Victor Ponta: Am discutat cu domnul Arafat, înainte de a participa la această reuniune şi, acum,
acesta a fost şi sensul prezenţei mele aici. Este un sistem prin care cei care intervin în situaţii
de urgenţă au posibilitatea de a obţine, imediat - aici, în special, e vorba de paramedici, dar şi
medicii din spitalele mai mici - consultanţa necesară de la medicii specialişti şi faptul că, prin
acest sistem modern, care, iată, în România, se răspândeşte şi funcţionează foarte bine, se
salvează vieţi omeneşti, de aceea am fost aici ca să spun că au sprijinul nostru, al Guvernului,
pentru dezvoltarea în continuare.
Faptul că România este, un pionier sau un exemplu de succes într-un domeniu avansat al
medicinei, nu poate decât să mă bucure.
Reporter: Atacurile dumneavoastră la adresa comisarului european pentru justiţie, în ce măsură
credeţi că vor influenţa o decizie privind...
Victor Ponta: Nu ştiu despre ce vorbiţi.
Reporter: Aţi făcut o serie de aprecieri extrem de dure la adresa doamnei Viviane Reding.
Aceste aprecieri ale dumneavoastră, în ce măsură credeţi că vor cântări atunci când se va pune
problema intrării ţării noastre în spaţiul Schengen?
Victor Ponta: În primul rând, eu nu fac atacuri la adresa comisarilor, în general. Eu sunt
primul-ministru, discut cu preşedintele Comisiei Europene, domnul Barroso, şi, uneori, mai
răspund la întrebările dumneavoastră.
În al doilea rând, comisarul care răspunde de extinderea spaţiului Schengen este comisarul
Malmstrom şi ministrul Afacerilor Interne, în special, evident şi ministrul de Externe, au
prezentat de mai mult timp toate progresele pe care România le-a făcut în acest sens. De altfel,
România era pregătită încă de anul trecut să intre în spaţiul Schengen. Ştiţi foarte bine, poziţia
mea, când eram în opoziţie, am fost tot pentru faptul că România a îndeplinit, din punct de
vedere tehnic, toate criteriile, atunci a fost amânată pe un criteriu politic - nu? - a fost Olanda
care s-a opus. Sper că acum nu va mai fi tot un criteriu politic. E nedrept şi o pierdere pentru
România şi pentru Uniunea Europeană.
Reporter: Deci, pentru anul acesta, dumneavoastră v-aţi pierdut definitiv speranţa. Când
estimaţi că am putea intra, totuşi, în acest spaţiu?
Victor Ponta: Eu nu-mi pierd niciodată speranţele. Vorbesc despre lucruri concrete şi vorbesc
despre faptul că România este pregătită şi nu de o lună două, ci este pregătită de aproape un
an să asigure o frontieră extrem de bine monitorizată a Uniunii Europene - vorbesc de România
şi de Bulgaria, dar eu vorbesc în numele României acum - şi de faptul că decizia politică luată
anul trecut, de amânare a României, şi o eventuală decizie, anul acesta, au doar un criteriu
politic. Anul trecut, din câte ştiu eu, nu îl suspendase nimeni pe domnul Băsescu. Deci, nu
vreau să fie invocate pretexte, vreau să fie şi îmi doresc ca România să fie tratată corect. Şi mai
spun un lucru pe care îl apreciez şi îl laud şi în declaraţiile domnului Blaga, de ieri: cine îşi
închipuie că o să câştige vreun partid în România, dacă nu intrăm în Schengen, e un calcul
incorect şi un calcul antinaţional, ca să spun aşa. N-o să câştige nimic, nici PDL-ul, dacă
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suntem amânaţi să intrăm în Schengen, nici n-o să câştige USL-ul, dacă intrăm în Schengen. O
să câştige România şi cred că existe subiecte pe care nu mai trebuie să facă cineva calcule,
dacă câştigă vreun vot sau altul. N-o să câştige niciun vot, nimeni, în plus sau în minus, ci poate
să se amâne, în mod nedrept, intrarea României în Schengen, ca o pierdere pentru Europa şi
pentru noi, pentru că e şi în interesul Europei să aibă o graniţă sigură; cred că aţi fost cu mine la
inaugurarea centrului de comandă şi aţi văzut că după ce s-au cheltuit un miliard de euro din
banii cetăţenilor români şi din banii cetăţenilor europeni - pentru că jumătate au fost fonduri
europene, jumătate fonduri naţionale - în acest moment, practic, România are una din cele mai
bine monitorizate şi mai sigure frontiere din Uniunea Europeană.
Vă mulţumesc mult de tot!

  

  

  

  

  

  

  

***  sursa  : Guvernul Romaniei – Biroul de presa

 4 / 4


